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 Protokół Nr XXXIX/23 

           Z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 26 czerwca 2023 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 

Sesja trwała od godz. 9.00 do godz. 11.55. 

Zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło w niej 14 radnych (nieobecny: 

radny Krzysztof Samburski), oraz: 

- Pan Zbigniew Janik  - wójt gminy, 

- Pan Piotr Bębas  - sekretarz gminy,    

- Pani Agnieszka Liberek - skarbnik gminy. 

          Otwarcia XXXIX sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło.  

Powitał wszystkich zebranych na sali obrad i stwierdził kworum wystarczające do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Proponowany porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2023 rok. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2023-2045. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Gnojno w 

Lokalnej Grupie Działania „Królewskie Ponidzie”. 

6. Debata nad „Raportem o stanie Gminy Gnojno za 2022 rok”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gnojno wotum 

zaufania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2022 rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie. 

9. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 

2022. 

10. Dyskusja nad sprawozdaniami. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gnojno za 2022 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz 

Gminy Gnojno prawa własności budynków. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gnojno z 

tytułu wykonania budżetu Gminy Gnojno za 2022 rok. 

14. Zapytania i wolne wnioski. 

15. Zakończenie sesji. 

 

„Za” przyjęciem ww. porządku obrad głosowało 13 radnych, nikt nie był „przeciw”, 1 

„wstrzymał się” od głosu ( protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
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Do punktu 2-go.  

Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 

 W sprawie przyjęcia protokołu z XXXVIII sesji z dnia 9 maja 2023 r. odbyły się 

dwa głosowania.  

„Za przyjęciem protokołu bez czytania głosowało 14 radnych i tylu samo radnych 

głosowało za przyjęciem protokołu w wersji opublikowanej na stronach 

podmiotowych Biuletynu Informacji Publicznej (protokół z głosowania imiennego – w 

załączeniu). 

 

Do punktu 3-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2023 rok. 

Z protokołem z posiedzenia Komisji Planowania Budżetu i Finansów, odbytego w 

dniu 23 czerwca 2023 r., zapoznał zebranych radny Artur Patrzałek ( kserokopia 

protokołu Nr 47/23 – w załączeniu). 

W związku z brakiem  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do 

głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXXIX/294/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

Do punktu 4-go. 

Podjęcie uchwały  w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2023-2045. 

W związku z brakiem  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do 

głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXXIX/295/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

Do punktu 5-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Gnojno w 

Lokalnej Grupie Działania „Królewskie Ponidzie”. 

Głos zabrali: 

- Radny Marian Okraj- prosiłbym o szczegółowe przybliżenie sołtysom, jak to 

wszystko działa, to stowarzyszenie i członkostwo w nim. Wójt wyjaśni, czy gmina ma 

z tego tytułu jakieś korzyści? 

- Wójt gminy – w największym skrócie, wcześniej należeliśmy do LGD, który nazywał 

się Białe Ługi, później powstały powiatowe LGD, które obejmowały gminy w 

granicach powiatu. Dużo działań dzięki stowarzyszeniom zostało podjęte wiele 

działań, m.in. w Gorzakwi został przeprowadzony remont strażnicy za ok 170 tys., to 

była kwota którą uzyskaliśmy dzięki obecnemu LGD Królewskie Ponidzie. 
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Następnym działaniem jest świetlica w Falkach, gdzie praktycznie w 90% pieniądze 

na materiały były pozyskane również z Królewskiego Ponidzia, nie ukrywam, że jest 

to bardzo duża korzyść. Mieszkańcy Falek budują tą świetlicę praktycznie sami, od 

podstaw, my przekazywaliśmy materiał oni własnymi rękami ten materiał 

wykorzystywali. Na ten dzień złożyliśmy wnioski o odnowienie placów zabaw, sami 

wiecie że są w opłakanym stanie, przynajmniej niektóre urządzenia. Będzie to kwota 

ok. 100 tys., a nasz wkład będzie w granicach 20 do 25%. Procent naszego wkładu 

jest korzystny, współdziałamy z jednostkami Ochotniczej Straży Pożarnej, które 

wnioskują w naszym imieniu i potem rozliczamy się z nimi. Są to jednostki z Gnojna i 

Balic, Balice wnioskowały o altanę przy SP w Jarząbkach, jest to ogólna korzyść dla 

mieszkańców Jarząbek i okolic. Przez ostatnie lata pozyskaliśmy około kilkaset 

tysięcy z Królewskiego Ponidzia i to członkostwo jest dla nas bardzo korzystne.  

Wobec  braku dalszych pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do 

głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXXIX/296/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

Do punktu 6-go. 

 Debata nad „Raportem o stanie Gminy Gnojno za 2022 rok”. 

Głos w debacie zabrali: 

- Skarbnik Gminy – Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała 

wszystkie sprawozdania z wykonania budżetu, nie wystąpiły żadne uchybienia. 

Pozyskujemy środki z dostępnych funduszy, inwestycje są wykonywane zgodnie z 

planem. Myślę, że gmina idzie w dobrym kierunku aby się rozwijać. 

Do punktu 7-go. 

Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gnojno wotum 

zaufania. 

Wobec  braku  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXXIX/297/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu 

Do punktu 8-go. 

Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2022 rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie. 

Wobec  braku  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXXIX/298/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu 
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Do punktu 9-go. 

Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 

2022. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Damian Hen – zapoznał zebranych z 

treścią protokołu z posiedzenia komisji z dnia 18 maja 2023 r., uchwałą Komisji 

Rewizyjnej z dnia 18 maja 2023 r., opinią Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gnojno o 

wykonaniu budżetu Gminy Gnojno za 2022 rok, oraz Uchwałą Nr 72/2023 III Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 29 maja 2023r. ( 

kserokopie wszystkich materiałów dotyczących udzielenia absolutorium stanowią 

załącznik do protokołu). 

 

Do punktu 10-go. 

Dyskusja nad sprawozdaniami. 

 W dyskusji udział wzięli: 

- Wójt gminy – dziękuję za udzielenie mi wotum zaufania, jestem bardzo wdzięczny. 

W najbliższym czasie wyjeżdżam do Medziugorie. Na dzień dzisiejszy prowadzimy  

inwestycje za jedenaście milionów, a to, że prowadzimy je w formie zaprojektuj i 

wybuduj nie ułatwia nam tego zadania. Gdyby wcześniej wszystko było 

zaprojektowane, a te projekty zatwierdzone to należałoby tylko dopilnować, aby 

praca była wykonywana zgodnie z projektem. W programie zaprojektuj i wybuduj 

wszystko polega na PFU i ten dokument dotyczy naszych wymagań i zamierzeń, 

praktycznie każdego dnia na poszczególnych obiektach są prowadzone dyskusje, 

ustalenia po czym tworzone dokumenty do innych instytucji o akceptacje. 

Wykorzystanie pieniędzy na żłobek pokazuje jakie jest tempo działania w naszej 

gminie i pomimo skromnego budżetu, jestem przekonany że dużo robimy w kwestii 

potrzeb naszych mieszkańców. Są to działania w sferze oświaty, wypoczynku, służby 

zdrowia i korzyści dla rolników, sadowników. Został uruchomiony nabór w programie 

PGR-ów, będziemy ten projekt opracowywać, czekamy na odpowiedź na co możemy 

te środki wykorzystać i na jakim obszarze naszej gminy. Pierwsze wnioski, które tego 

dotyczyły, aby naszą gminę uznano jako popegeerowską nie przyniosły rezultatów, 

gdyż nie zostaliśmy uznani jako ta ‘gmina popegeerowska”. Później po moich 

zabiegach udało się to, są tam pewne ograniczenia, nie wiem jak to będzie w tym 

naborze, wcześniej te środki miałby przeznaczone na miejscowość i okolice gdzie był 

PGR. Ostatnio radni i sołtysi wypowiadali się o drogach, ostatnie drogi jakie 

zrobiliśmy w ilości kilkudziesięciu kilometrów były robione około trzech, czterech lat 

temu i ok. półtora miliona było na to przeznaczone. Chciałbym wykonać teraz te 

drogi, które z tamtego programu nie były wykonane, nie wiem tylko, czy będziemy 

mogli je wykonać na wszystkich miejscowościach czy tylko na tych w których był 

PGR. Jaka kwota będzie pozyskana tego też na dzień dzisiejszy nie można 

powiedzieć, ale wykorzystamy ja z pożytkiem dla naszych mieszkańców. Mówię z 

góry, że gdy drogi które wy przewidujecie nie będą ujęte do tego programu, to będą 
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ujęte do następnego. Za udzielenie wotum zaufania bardzo dziękuję, ale jak to 

zwykle mówię bo tak rzeczywiście jest, że to nie jest tylko moja zasługa, ale zasługa 

Was jako radnych, sołtysów, pracowników urzędu i w dużej części naszych 

mieszkańców, często miedzy sobą przeprowadzamy rozmowy na różne tematy. 

Wszystkim dziękuję za tą współpracę, a efekty tych rozmów i działań będą widoczne 

w najbliższym czasie. 

- Radny Jerzy Kwiecień – chciałbym się odnieść do spraw o których mówił Pan Wójt, 

chodzą takie plotki ludzi niesprzyjających wójtowi, nam tutaj jako radzie, im nic nie 

pasuje, ośrodek zdrowia jest nie w tym miejscu, hale w Jarząbkach i w Balicach – nic 

nie pasuje. Szukają tylko kija żeby uderzyć, chciałbym powiedzieć tym osobom 

którzy twierdzą, że to co mamy w budżecie to jest mało do tych inwestycji, które teraz 

prowadzimy i gdyby nie zaradność, nie mówię tego żeby się Wójtowi przypodobać, 

tylko tak twierdzę. Te pieniądze o których wójt mówi, to są ogromne pieniądze i 

ogromne inwestycje, gdyby nie zaradność Wójta nie byłoby tego. Panie Wójcie 

dzięki, oby tak dalej i nie przejmować się tym co mówią ci malkontenci. 

- Radny Marian Okraj – przychodzę do tej mównicy nie po to, żeby kogokolwiek 

chwalić, ale moje słowa będą oparte na faktach. Według tych wszystkich 

sprawozdań, mojej oceny, Wójt prowadzi właściwą kontrolę nad budżetem gminy, 

dług nie jest za duży, a każda gmina go ma. Wójt doprowadził w naszej gminie do 

wielkiego placu budowy, jeżeli ten plac budowy zrealizujemy będzie służył naszym 

mieszkańcom, bez względu na to co kto myśli i jak to widzi, ale to nigdzie się nie 

ulotni. Te pieniądze zostawione na tym placu budowy będą służyły dzieciom, po 

prostu wszystkim mieszkańcom i jestem przekonany, że te początki mogą być trudne 

ale zakończenie będzie radosne. Dziękuję Panie Wójcie i trzymać tak dalej.  

- Wójt gminy- dziękuję za te słowa i ja też nie myślę, że chodzi tylko o to aby 

pochwalić czyjeś działanie, bo tak jak wcześniej wspominałem jest to nasze wspólne 

działanie tak radnych, sołtysów, pracowników urzędu. Nigdy nie będzie tak, że każdy 

w stu procentach będzie zadowolony. Budżet gminy wydaje się w taki sam sposób 

jak się wydaje pieniądze w naszych gospodarstwach rodzinnych, robi się to na co są 

środki, mamy 26 miejscowości i nigdy nie będzie tak, że w każdej miejscowości 

będzie ośrodek zdrowia czy szkoła. Gdy będzie zrozumienie i szacunek jeden do 

drugiego to na pewno będzie lżej i będzie mniej takich wypowiedzi niezadowolonych 

ludzi. Różne były rządy, różne opcje i tam w Warszawie na szczytach władzy i tutaj, 

ale nigdy nie było tak, żeby dla wszystkich było dobrze, zawsze ktoś będzie 

niezadowolony. Jeszcze raz dziękuję i proszę o wyrozumiałość, zrozumienie i 

szacunek, do Was też docierają różne opinie, zawsze jednak należy drążyć jaki jest 

powód tego niezadowolenia i tłumaczyć, że jeśli coś jest niezrobione, to nie znaczy, 

że nie będzie zrobione w przyszłości. 

- Radny Wincenty Krawczyk – tak jak Pani Skarbnik powiedziała, że nasza gmina się 

rozwija, gmina kwitnie dzięki Panu Wójtowi. Dołożę jeszcze takie słowa, przecież te 

wszystkie inwestycje to dzięki panu rosną jak grzyby po deszczu. Budynek po 

posterunku, sale gimnastyczne, teren wokół szkoły. Są ludzie którym to nie pasuje, 

ale dzięki panu, radzie i sołtysom pomagamy i tak jak najdłużej trzymać. To wszystko 
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dla mieszkańców naszej gminy. Jeszcze ten zbiornik na Skadli, przesuwa się datę 

zakończenia, a już padają pytania takie trochę nie bardzo. Muszę się o to upomnieć, 

bo padają pytania dlaczego się nie robi. Wszystkiego dobrego, bo to ostatnia sesja 

absolutoryjna w tej kadencji i aby te wszystkie inwestycje służyły dla ludzi. 

- Wójt gminy- tak jak już wspomniałem wszystko budujemy w programie zaprojektuj i 

wybuduj i nie jest możliwe, aby w odpowiednim czasie, kiedy się chce te działania 

wykonywać, musimy czekać na pewne zgody, ustalenia i nie wszystko jest od nas 

zależne. Co do Skadli to nie chodzi tylko  to, że  teren akurat jest podmokły, jest to 

ciężkie działanie, ale wydaje mi się, że uda się to opanować. Instytucje, które wydają 

zgodę typu Wody Polskie tak jak na Skadli i w Jarząbkach, konserwator zabytków co 

dotyczy okolic kościoła w Gnojnie i tego nie można pominąć. Dla wszystkich 

zrozumiałe jest, że jeśli nie masz na dany czas wydanej decyzji czy zgody to nie 

możesz działać, a można działać tylko w tym zakresie na który pozwalają przepisy. 

Dlatego umowy zostały podpisane na dłuższy czas, żeby zdążyć zorganizować 

dokumenty i wykonać zadanie. Samo uzyskanie pozwolenia na budowę to kwestia 

roku, trzeba brać wszystko pod uwagę, a tereny na których się pracuje też stwarzają 

problemy. Czasami nie odczuwa się życzliwości, ale więcej jest osób które sprzyjają 

aniżeli przeszkadzają. Różne sytuacje są wymyślane tak jak w przypadku sal 

gimnastycznych, wykonawca najpierw ruszył z obiektem na Balicach, dlatego że nie 

była tam wymagana rozbiórka istniejącego obiektu, w Jarząbkach trzeba było 

zburzyć starą kotłownię. Mówiłem, że budowa ruszy jak nie będzie potrzebne 

ogrzewanie, wtedy wejdzie wykonawca, były jednak głosy,  że w Balicach się będzie 

budować a w Jarząbkach nie. Takiego człowieka się nie przekona, on będzie mówił 

żeby tylko mówić. 

-Radna Jadwiga Gubała- trochę w kierunku oświaty, przyjęliśmy utworzenie żłobka. 

Były już takie rozmowy dlaczego u nas się żłobka nie buduje, nie realizuje takiego 

programu. Przystępujemy do takiego programu, trochę to wszystko na pewno potrwa. 

Co do przedszkoli, teraz przedszkola są przy każdej szkole, ale ludzie nie szanują 

tego, oby tak nie było z tym żłobkiem, że żłobek będzie, a mimo to wiele dzieci z 

naszego terenu wożone jest do sąsiednich gmin, za które musimy płacić i to duże 

pieniądze, bo tak stanowi prawo. Dlatego szanujmy to wszystko co robimy, co 

budujemy i żeby to było wykorzystane właśnie przez nas i żeby każdy w swojej 

gminie realizował swoje życie. O szkole w Balicach jest opinia, że jest mało dzieci, 

połowa dzieci chodzi z okręgu, a druga połowa chodzi poza naszą gminę, gdzie też 

nie dostajemy subwencji na te dzieci. Zróbmy wszystko, żeby to nasze życie bardziej 

się skupiało na naszym terenie, nie na obcym. 

- Wójt gminy- rzeczywiście gmina ponosi koszty za dzieci, które uczęszczają na 

zajęcia w innych gminach, tak ostatnio jeśli się nie mylę ponad sto tysięcy za dzieci 

które przebywają w żłobkach i przedszkolach na terenie przeważnie Chmielnika, 

pojedyncze jednostki na Busku, a mogłyby być w naszych obiektach. Jeśli na 

przykład te jednostki nie spełniały jakiś standardów, oczekiwań, to jesteśmy otwarci i 

wszystko można zmienić i dostosować aby rodzice byli zadowoleni z działania tych 

jednostek i żeby te dzieci powróciły. Dochodzi do tego, że te koszty są coraz większe 

i rzeczywiście wpływają na nasz budżet. Sto pięćdziesiąt tysięcy to jest dużo 
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pieniędzy, plus jeszcze dzieci, które właśnie z okręgu Balic chodzą do Chmielnika i 

pieniądze idą do tamtych gmin. Powiem wprost, że oczekiwanie z naszej strony jest, 

ale czasem od niektórych osób nie ma tej współpracy i zrozumienia, że to jest nasze 

wspólne i mamy określone pieniądze na określony cel. Takie działanie praktycznie 

obciąża resztę mieszkańców, bo pieniądze na zadania w naszej gminie idą do innych 

gmin. Jeśli tych pieniędzy nie ma, to ciężko oczekiwać, że będzie to zrealizowane tak 

jak należy, są zawsze dwie strony działania, jak obie strony działają wspólnie wtedy 

efekty są zadowalające, a w inny sposób już będzie gorzej. 

- Henryk Kasza – od 2016 roku, jak szkoła w Kosterze została zlikwidowana, niech 

każdy się uderzy w piersi ile było dla nas zrobione, odeszły dzieci. Chmielnik umiał  

ich zmotywować, nie wiem co się stało. Dzieci wyjeżdżają 7.30 wracają na 11, tam 

jest autobus podstawiony i wszystko, dzieci są najedzone. Nie pójdą dzieci wszystkie 

do Balic, proszę to zrozumieć. Tłumaczy się ludziom idź do Balic, fakt że do 

Chmielnika mamy 6 czy 7 kilometrów, to też niedużo. Chodzi opinia że w Balicach 

będzie dwa, trzy lata, też nie ma pewności. Co się komuś zrobi jak po prostu nie chcą 

puścić dzieci do Balic, tylko każdy woli do Chmielnika. Prosiło się jeszcze za innych 

wójtów, nie tylko za tego, podstawcie autobus, przywieźcie dzieci, był brak 

zrozumienia. Nie wiem kto zrobił błąd, tam umieli te dzieci po prostu zachęcić, ludzi 

tak samo. Powiem co dalej od 2016 roku, każdy to widzi, gmina nie jest 

zainteresowana żeby u nas coś pomóc, powiem wprost 80 może 70% w tej chwili 

myśli o odejściu od gminy Gnojno. Naprawdę, proszę spojrzeć, trzeba się prosić, 

trzeba się zrozumieć, może w drugiej kadencji trzeba pomyśleć konkretnie czy 

jesteśmy naprawdę potrzebni i czy mamy tutaj być. Mówiłem nie raz do wójta, plac 

szkolny nie jest odwodniony, prosi się o drogę, szkoła była likwidowana, zrobić 

kawałek drogi, zachęcić ludzi i nic. Jak tłumaczyć ludziom, żeby po prostu trzymać 

się z gminą Gnojno? Każdy traci zaufanie i proszę to zrozumieć. Dziękuję bardzo i 

przepraszam. 

- Wójt gminy – nie chciałbym, aby już dzisiaj wchodzić w ten temat, bo nawet 

gdybyśmy rozmawiali tutaj  i do wieczora, to byśmy tej kwestii nie wyjaśnili. Zawsze 

chęci są najważniejsze i jeśli człowiek ma jakieś zamiary i do nich później dąży to jest 

efekt. Przykład Heniu, przepraszam, no nawet dziś sam powiedziałeś będzie ta 

szkoła dwa, trzy lata. Jeśli samemu ma się takie spojrzenie to wątpię, żeby można 

było przekonać drugą osobę, aby zmienić sposób myślenia. Przy tych szkołach te 

sale gimnastyczne nie powstają z tego powodu, że mnie się akurat to spodobało i 

przyszło mi do głowy i może byśmy wybudowali w Jarząbkach i w Balicach sale 

gimnastyczne. Te sale gimnastyczne powstają na życzenie mieszkańców i dzieci, tak 

jak na każdym rozpoczęciu roku szkolnego i zakończeniu był ten problem poruszany. 

Czasem to był argument tych mieszkańców, czy z Kostery, czy z Bugaja, że nie ma 

sali gimnastycznej, teraz sala gimnastyczna będzie to znów temat, że szkoły nie 

będzie. Jeżeli będziemy tak myśleć, to nigdy nie będzie tak jak powinno być. Ostatnio 

w Gnojnie kiedy był zorganizowany turniej w ramach pomocy dla chorego chłopczyka 

z naszej gminy, było widać które dzieci mają kontakt na co dzień z salą gimnastyczna 

a które nie. Chodzi o taką wyobraźnie nawet przy wykopaniu piłki, przez okres 

zimowy ćwiczą na dużych salach lekcyjnych więc na sali gimnastycznej tracą 
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orientację, nie wyczuwają dużego obiektu. Ćwiczenia czy uroczystości, apele jest 

wtedy ścisk, zgiełk i wszystko co jest z tym związane. I czy tym dzieciom nie należy 

się zmiana? Myślę, że dzieci z okręgu Balic i Jarząbek powinny mieć salę 

gimnastyczną na miarę potrzeb i możliwości i będą ją właśnie mieć, bo to też są 

dzieci z terenu naszej gminy i rodzice są mieszkańcami naszej gminy. Ja wiem, że 

na przykład komuś z Gnojna może się nie podobać, dlaczego się buduje sala w 

Jarząbkach czy w Balicach, ale w Gnojnie już sala jest. Gdy ktoś nie będzie chciał 

drugiej osoby zrozumieć, to nigdy nie zrozumie i zawsze takie spojrzenie będzie miał. 

Jak przekonać rodziców do tego, żeby dzieci tu wróciły, wspólne rozmowy, bo z tego 

co wiem to dzieci chcą tub być i to wiele dzieci, które chodzą do Chmielinka 

chciałoby chodzić do Balic. Dobrze to wiecie, ale czasem przekonanie rodzica jest 

takie a nie inne, pomimo iż dziecko chciałoby chodzić tutaj. 

- Henryk Kasza – Panie Wójcie, przecież ja ani radny nie proponujemy tym dzieciom, 

żeby nie szły. Tłumaczymy jak możemy ale jest takie nastawienie i proszę mnie 

zrozumieć z drugiej strony. 

- Wójt gminy- przyjmuję to, ale do końca tego nie rozumiem, bo jeśli na przykład 

radny sam wysyłał dziecko do Chmielnika, jeszcze w tym czasie kiedy w szkole było 

dużo dzieci i były przeprowadzane tam inwestycje, oświetlenie i droga i naprawdę 

było tam robione, to w tym czasie wysyłam dzieci do Chmielnika. Nie mów mi Heniu, 

że było to przykładowe działanie, żeby przekonać innych, żeby dzieci zostawić i tym 

zakończę.  

- Henryk Kasza – było trochę zaniedbania, prosiliśmy jako ludzie, przywieźć dzieci z 

Borzykowej, Suskrajowic, nie bo autobus nie podjedzie. Za burmistrza Zatorskiego, 

zagospodarował wszystkich. Przecież Pan pracuje 20 lat tutaj i ja też. 

- Wójt gminy – w jakim roku to było, ten autobus? 

- Henryk Kasza – nie wiem kiedy, wtedy co gimnazja to w którym, zapomniałem. 

- Wójt gminy – ale to zależy kto wtedy tutaj był, bo czasem też było innego typu 

działanie... 

- Henryk Kasza – nie wiem od kogo się zaczęło, ale chyba od Pana to się zaczęło. 

- Wójt gminy – już żeby to zakończyć , to jak ja byłem to autobusy jeździły wszędzie 

tam, gdzie tylko rodzice chcieli i zatrzymywały się i zatrzymują się wszędzie tam, 

gdzie rodzice chcą. 

- Henryk Kasza – z Borzykowej prosili, bo to jest kawał drogi, niestety nie było 

podjazdu do końca Borzykowej, to jest około sześć kilometrów. 

- Wójt gminy- tak, tylko jeszcze dopowiem, że autobus u nas dociera wszędzie i 

dzieci otrzymują posiłki, bo był też ten argument że tam są posiłki. U nas też są i 

nawet wydaje mi się, że u nas są lepsze niż tam.  

- Przewodniczący obrad – jak się słucha poszczególnych wypowiedzi, nie sposób 

uniknąć jednego spostrzeżenia, podziały są, zawsze były i będą, w mniejszym lub 

większym stopniu. Wcześniej słyszeliśmy jak radny powiedział, że ludzie się 

dopytują, kiedy się będzie robić? A byli tacy co uważali, że jest to niepotrzebne. 

Teraz siedzą cicho. Natomiast Ci, którzy uważają, takie dopytywanie się kiedy to 

będzie robione, świadczy to o akceptacji przedsięwzięcia, o zasadności, o potrzebie 

tego. To jest ważne, ale tak jak mówiłeś ludzie mają różne spostrzeżenia, co do 
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oświaty, co do szkoły w okręgu Balice. Nie jest prawdą, że nie chodzą dzieci. Od 

kilku lat dzieci z Kostery chodzą do Balic, nie wszystkie, ale chodzą. Budowa Sali 

gimnastycznej skutkuje tym, że od września ósemka dzieci z Bosowic przychodzi do 

szkoły w Balicach. Co do samego stwierdzenia odnośnie szkoły w Kosterze, to wrócę 

do takiego zebrania, o którym już mówiłem, ale przypomnę. Z wójtem byliśmy na 

takim zebraniu w Kosterze, gdzie była dyskusja o szkole i w pewnym momencie 

jedna osoba mówi, a cóż tak, do drugiej, która tak agresywnie tam występowała, co 

tak będziesz mówił tutaj, jeżeli jest szkoła, a twoje dziecko chodzi do Chmielnika. 

Była szkoła w Kosterze i rodzice z Kostery dawali już dzieci do Chmielnika. Ja nie 

mówię, że wszystkie dzieci z Kostery przyjdą do Balic. Tak, jak są różne zdania, 

opinie na jakieś przedsięwzięcia gminy, tak samo i tu. Już chodzą dzieci z Kostery, 

Bugaja, nie da się tego ukryć, natomiast nigdy nie będzie, żeby było jednogłośnie w 

środowisku.  Mamy media teraz na co dzień, powiem, że ja się cieszę sytuacją jaka 

jest teraz w gminie, jaka jest na sesjach, na naszych spotkaniach. Prezentujemy 

wyższą kulturę niż ludzie, którzy są w sejmie, senacie. To co dzisiaj dzieje się w 

mediach, to jest nie do pomyślenia, nie ma żadnej świętości. Nie ma szacunku dla 

kogoś, a co najważniejsze nie ma szacunku dla siebie, bo ktoś wypowiadając się w 

sposób taki agresywny, obrzucając błotem innych ludzi, jeżeli ktoś by chciał w 

sposób rozsądny, logiczny powiedzieć jakieś zasadne argumenty to rozumiem, ale 

jeżeli sposób wypowiedzi jest taki, że aż przykro słuchać, człowiek wyłącza to 

wszystko, żeby nie słyszeć, bo to nie ma sensu. Dlatego mówię, cieszę się że 

zróżnicowanie u nas tutaj jest na takim poziomie i w takiej formie, że po prostu 

możemy mieć inne zdanie, ale jeżeli mnie ktoś przekona to ja się dam przekonać, nie 

tak, żebym upierał się. To wszystko świadczy o zasadności tego co robimy, o tym że 

idziemy w takim kierunku, że ludzie to doceniają, a że są ludzie, którym nigdy się nie 

dogodzi, nigdy nie będą zadowoleni, to już jest sprawa niezależna od nas, do tego 

musimy się przyzwyczaić. Podsumowując wszystkie sprawozdania, wszystkie 

kierunki działania, gmina Gnojno jest gminą biedną to trzeba się do tego przyznać, 

my jesteśmy biedni jako gmina i jeżeli w tej biednej gminie robi się tyle 

przedsięwzięć, to tylko trzeba się cieszyć, a że są głosy które będą się wypowiadały 

negatywnie, to trudno. Jeżeli bezzasadnie ktoś się wypowiada negatywnie, to nie jest 

nasz problem, musi, to niech sobie gada, jeżeli mamy poparcie i akceptacje 

zdecydowanej większości ludzi, to róbmy to co dla tego społeczeństwa jest 

niezbędne, co jest potrzebne, co jest zasadne. Tym się kierujmy i tym się wójt 

kieruje, bo te zabiegi, żeby tutaj był jak największy front pracy, na takiej biednej 

gminie, to wymaga, to nie przyjdzie samo z siebie, trzeba wszędzie zabiegać. Efekt 

jest zawsze jak są działania, nie zawsze trzeba cieszyć się z miliona, czasem trzeba 

się cieszyć ze stu tysięcy, z pięćdziesięciu. To wszystko składa się na obraz ogólny  

gminy, na to co się tutaj dzieje. Musimy robić to, czego ludzie od nas oczekują, bo 

ludzie nas z tego rozliczą, nie można załamywać się pojedynczym głosem, takim 

który robi bezzasadne zarzuty. 

- Wójt gminy – musielibyśmy spotykać się raz na tydzień i dementować tzw. 

fejknjusy, które gdzieś krążą. Tak jak powiedział Pan Przewodniczący, te osoby 

widocznie muszą tak mówić, zachowywać się. Tacy ludzie byli i będą, też słyszałem, 
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tak jak radny powiedział, że już nie będzie tego obiektu na Skadli, miało też nie być 

Sali gimnastycznej w Jarząbkach, mieliśmy też odchodzić od ośrodka zdrowia, miały 

być likwidowane jednostki OSP, koło gospodyń z Gnojna miało nie mieć siedziby w 

świetlicy. Jednostki były i są, świetlica też będzie, mogę powiedzieć, że współczuję 

tym mieszkańcom do których to dociera, bo żyją z niepewnością co jest prawdą. Nie 

trzeba brać pod uwagę tych osób, bo te kłamliwe wypowiedzi zawsze będą, bo te 

osoby tym żyją. My bądźmy realistami, bo to wynika nie z niewiedzy tylko ze 

złośliwości, a złośliwców nie brakowało i nie będzie brakować. 

- Przewodniczący obrad – Heniu powiedziałeś, że autobus, że to, że tamto, że nie 

było do Suskrajowic, do Borzykowej. Koniec, tak nieładnie mówiąc, szkoły w 

Kosterze zaczął się w momencie obniżenia poziomu organizacyjnego z sześciu klas 

do trzech. Zdecydowana większość dzieci szkolnych w Kosterze, to była w 

Borzykowej. Jeżeli obniżyło się do trzech to starsze dzieci z Borzykowej szły do 

Chmielnika. Wtedy rodzic mówi tak, mam dwójkę dzieci, jedno idzie do szóstej klasy, 

a drugie do drugiej, to trzeba by wyprowadzać dzieci na dwa autobusy, to od razu 

poszli do Chmielnika i tu był cały problem. Nie za wójta Janika to było organizowane, 

ta zmiana na 0-3 i wtedy się zaczęło.  Odeszła Borzykowa, odeszły Suskrajowice. 

Jeszcze przy tym jak odchodziły już dzieci z Kostery do Chmielnika, to co zostało? 

- Henryk Kasza – trzeba było tak jak to zrobił Chmielnik zlikwidować szkoły, zostawić 

tylko tą w Gnojnie i w Raczycach. 

- Przewodniczący obrad – czy sądzisz, że jeżeli zostały by te dwie szkoły, to z 

Kostery, czy z Bugaja poszłyby dzieci do Gnojna, do Raczyc? Nie, poszłyby do 

Chmielnika. 

- Wójt gminy - ja tylko pamiętam, że do szkoły w Kosterze, chodziło od zerówki do 

ósmej klasy gdzieś między 50 a 60 dzieci, a gdy później wróciłem  to było dzieci 9, z 

tego tylko 3 z Kostery, widać to zdegradowanie szkoły do klas 0-3, to praktycznie był 

to sabotaż i prezent dla Chmielnika. Tak, że kto z kim tutaj był gdzie umówiony i kogo 

w jaki sposób przekonywał, to można się tylko domyślać. 

- Radny Artur Patrzałek – przyglądałem się tej debacie i myślę, że ona trochę nam 

zboczyła z tematu, bo powinniśmy ogólnie zastanowić się tutaj i przeanalizować 

budżet 2022 i oczywiście bieżący budżet tego roku. Z całym szacunkiem do pana 

sołtysa z Kostery, wolałbym, żebyśmy tutaj nie byli krytykantami, lepiej żebyśmy 

przedstawiali nasz sposób, nasz pomysł na to, żeby poprawić sytuację. Nie chodzi w 

życiu o to, żeby pewne problemy nawarstwiać i przedstawiać w nieodpowiednim 

momencie, bo dziś nie jest odpowiedni moment to tego, żeby ten temat oświaty 

przeradzał się tutaj na niekorzyść Pana Wójta. Bądźmy szczerzy w życiu i mówmy 

zawsze prawdę i zawsze starajmy się rozwiązywać problemy, a nie tworzyć je. 

Bardziej byłbym zadowolony, gdyby Pan dzisiaj podszedł do mównicy i powiedział 

tak, Panie Wójcie, Panie Przewodniczący, może zróbmy spotkanie, będą dodatkowe 

środki, będzie dużo lepsza infrastruktura w tej szkole, będzie duża hala 

gimnastyczna, dzieci będą mogły się rozwijać nie tylko w przestrzeni języka 

polskiego, matematyki, ale przede wszystkim sportowo. To też jest bardzo ważne, 

nie krytykować, tylko przyjść i przedstawić swoją propozycję do rozmów, jest 

informacja, że będą dzieci z Bosowic, może zastanówmy się i przemyślmy, czy 
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byłaby możliwość ewentualnie siąść jeszcze raz do rozmów, porozmawiać i może 

udałoby się kilka dzieci do nas do Balic, żeby one tutaj z powrotem przyszły. 

Wspomniane było, że gmina zaczyna się rozwijać mimo to, że ten budżet jest 

mizerny, ale tutaj z całym szacunkiem dla Pana Wójta, jako wojownika, który walczy 

do końca o każdą złotówkę, o każdy grosz dla naszej gminy, to myślę że ta debata, 

która zboczyła na temat oświaty, dzisiaj jest nie na miejscu. Dzisiaj powinniśmy 

porozmawiać o tym, co Pan Wójt zrobił dla gminy i robi dla wszystkich mieszkańców. 

Głosy przeciwne, głosy neutralne, głosy za zawsze będą, w życiu każdego człowieka 

podejmuje się decyzje , nie zawsze są one dobre, nie zawsze korzystne. Tak samo 

wójt i rada podejmuje te decyzje i nie zawsze są one w 100% korzystne dla każdego, 

ale dla większości są. Także nie przerażajmy się złymi opiniami, oczywiście trzeba to 

brać pod uwagę, dyskutować i rozmawiać ze wszystkimi. Myślę, że dzisiaj 

powinniśmy pogratulować Panu Wójtowi, że tak prężnie cały czas działa , mimo tego 

słabego budżetu, te środki unijne tak tutaj do nas docierają z każdej strony, na 

każdym szczeblu, od oświaty aż po inne działalności. Cieszmy się z tego co mamy i 

nie twórzmy problemów, próbujmy je rozwiązywać, a wspólnie coś osiągniemy w 

przyszłości. Szanujmy się nawzajem, nie dajmy się złu i jak będziemy razem 

rozwiązywać problemy, to na pewno będziemy za rok patrzeć na ten problem który 

jest dzisiaj z uśmiechem. 

- Radny Marian Okraj – temat dzieci na tą salę wraca bardzo często, może i dobrze 

że wraca, ponieważ wszyscy wiemy, że o dzieci trzeba dbać bo to jest przyszłość 

narodu polskiego, ale przecież wszyscy wiemy, z szacunkiem Heniu na twoją 

wypowiedź, żyjemy w wolnym kraju i żadnego przymusu nie zrobi ani wójt ani radny, 

żeby dzieci z Kostery przyszły do Balic. Tak decydują rodzice i wolno im, jak rodzic 

zadecyduje to tak jest, widać widocznie wygodniej mu w Chmielniku jak w Balicach i 

o to nie miej pretensji ani do rady, ani do wójta, bo my nie mamy na to wielkiego 

wpływu. Mam na uwadze program żłobek, Panie Wójcie, bardzo dobra rzecz, jeżeli 

by się to udało, to ja mam wizję zagospodarowania tego budynku po restauracji. 

Znikłby ten nieład i estetyka Gnojna by się polepszyła, myślę że rada też to widzi. 

- Radny Wincenty Krawczyk –dzisiaj popieram wypowiedź Pana Przewodniczącego, 

bardzo dobrze powiedział, jeżeli się szanujemy, sołtysi, radni, przewodniczący, 

sekretarz, skarbnik to wszystko możemy zrobić. Panie Wójcie, taka rada jak ta, to już 

mówiłem parę razy to jest rada od Boga, bo tu nie było żadnego sprzeciwu przy 

każdej inwestycji i to służy nam wszystkim. Mamy taką osobowość, Pana Wójta, 

który wszystko załatwi, a to jest wielki sukces dla nas, znam radnych z Szydłowa, z 

Chmielnika to chwalą nas, że u nas na taką gminę nie bogatą jest zrobione tyle dróg, 

tyle inwestycji robimy. 

- Henryk Kasza – wywiązał się temat, bo Państwo dyskutowaliście, że jest dużo 

dopłat do szkół i to bardziej chodziło o mój rejon, bo z tamtym jestem związany. Ja 

nie mam pretensji do wójta, bo z wójtem żyjemy dwadzieścia parę lat dobrze, ale są 

inni ludzie, inaczej myślą ja ich nie zmuszę, ani nie zobowiąże. Proszę mnie też 

zrozumieć, też byłem stawiany pod rozmaitymi pręgierzami, że mogę nawet 

podziękować za sołtysa, bo były już i takie naciski, ale jeszcze czekam i zawsze 

myślę, że polepszy się sytuacja i jakoś się zrozumiemy.  
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- Wójt gminy – daj Boże, żeby udało się to zmienić, porozumieć i żeby było dobrze. 

 

Do punktu 11-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gnojno za 2022 rok. 

 

Wobec  braku  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXXIX/299/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu 

Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie w związku z wnioskiem Pana Wójta, przegłosowane zostało 

rozszerzenie porządku obrad o uchwałę, która stanowi punkt 12 porządku obrad. 

„Za” głosowało 14 radnych, nikt nie był „przeciw”, nikt nie „wstrzymał się”. 

Do punktu 12-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz 

Gminy Gnojno prawa własności budynków. 

Wobec  braku  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXXIX/300/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu 

Do punktu 13-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gnojno z 

tytułu wykonania budżetu Gminy Gnojno za 2022 rok. 

Z uchwałą Komisji Rewizyjnej, z dnia 18 maja 2023 r., zapoznał zebranych radny 

Damian Hen ( kserokopia uchwały z dnia 18 maja 2023 r.– w załączeniu). 

W związku z brakiem  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do 

głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXXIX/301/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

Wójt podziękował wszystkim za współpracę, zaznaczył że mimo ciężkiego roku 

zostało osiągnięte wiele i będziemy dalej realizować to czego mieszkańcy oczekują, 

z pożytkiem dla nich. 

Radni oraz sołtysi przekazali Wójtowi oraz Pani skarbnik życzenia. 
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Do punktu 14-go. 

 Zapytania i wolne wnioski. 

Zapytania i wolne wnioski zgłosili: 

- Radny Marian Okraj – w ostatnim czasie komisja rolnictwa wnioskowała o likwidację 

dzikiego wysypiska w Janowicach Poduszowskich, Panie Wójcie jak to wygląda na 

dzień dzisiejszy? 

- Wójt gminy – byli tam pracownicy i poczynali pewne starania, najważniejsze w tym 

wszystkim, to aby uzmysłowić mieszkańców żeby nie wywozili tam. Jest to miejsce 

na uboczu, niewidoczne z dala i dlatego tam tak się działo. 

- Radny Marian Okraj – sołtysi się upominają i ja też, o informację dotyczącą dodatku 

sołeckiego do emerytury, ustawa wchodzi od pierwszego lipca. 

- Wójt gminy – w związku z tym, że ustawa wchodzi od pierwszego lipca, to 

wszystkie poczynania będą zaczęte od pierwszego lipca. 

- Przewodniczący obrad – są aktualni sołtysi, których te uprawnienia już dotyczą, ale 

są też sołtysi którzy byli kiedyś i też spełniają wymogi, trzeba zrobić wykaz którym to 

przysługuje. Skoro jestem przy głosie, to mam taką sprawę odnośnie wodociągów. 

Jest taki przysiółek Balic- Przyborów, kilka domów. Jak była budowa wodociągu w 

Balicach, nie wiem z jakich przyczyn ten przysiółek nie był ujęty, teraz jest wodociąg 

na tej zasadzie, że Palonki z gminy Gnojno jak wystąpiły o przyłączenie i korzystanie 

z naszego wodociągu, to wtedy jak był ciąg wodociągowy robiony, to przy okazji 

przyłączono Przyborów. Licznik, na bazie którego rozliczamy Busko z wykorzystanej 

naszej wody jest wcześniej, przed Przyborowem. Mieszkańcy tych kilku domów na 

Przyborowie są rozliczani przez gminę Busko, bo to jest w ich sieć, Busko ma 

droższą wodę jak my, oni podatki płacą u nas, bo pozostają na trenie naszej gminy, 

żeby jakoś uregulować ten stan prawny, czy jakoś zrekompensować różnicę. Myślę, 

że jest to zasadny wniosek i trzeba by się nad tym pochylić. 

- Wójt gminy- jest to dla nich niesprawiedliwe, bo tak woda jest nasza, wodociąg jest 

nasz, Busko kupuje od nas wodę i sprzedaje naszym mieszkańcom wodę bo 

wodociąg jest na terenie administrowanym przez gminę Busko. 

- Damian Ola – wychodzi na to, że Busko kupuje od nas wodę taniej a sprzedaje 

drożej. 

- Przewodniczący obrad – Busko sprzedaje według swojego własnego cennika, nie 

będzie przecież sprzedawać taniej niż od nas kupuje. 

- Damian Ola – kupuje od nas taniej, a sprzedaje mieszkańcom naszej gminy drożej. 

- Przewodniczący obrad – między innymi, bo w większości Palonek, nie ma się co 

dziwić mieszkańcom, że o to wnoszą to normalna rzecz. 

- Radny Marian Okraj – złożę wniosek, ponieważ mieszkańcy mnie proszą o to, 

chodzi o bezpieczeństwo na drodze w Pożogach, jak się kończy już wieś, tam jest 

skrzyżowanie dróg, betonowy płot i na tym skrzyżowaniu z prawej strony nic nie 

widać i proszą o lustro. Czy jest możliwość zamontowania tego lustra tam? 

- Wójt gminy – jest możliwość. 
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- Radna Jadwiga Gubała – dodam jeszcze o tej piaskowni, o wysypywaniu tam 

śmieci. Wiadomo, że tam jest takie dzikie wysypisko i chyba nikt z dalszych 

miejscowości tam nie wysypuje, tylko najczęściej te z po bliższych. Jak zostało to 

trochę uprzątnięte, trzeba uczulić mieszkańców, jeden drugiego, żeby zwracali 

uwagę kto tam jeździ, kto tam wysypuje. Nie róbmy z lasu takiego wysypiska, tak jak 

tam było, były tam różne rzeczy od kamieni po inne materiały budowlane. Także my 

musimy to sprawdzić, bo nie da się  inny sposób zatrzymać tego. 

- Radna Aneta Jurkowska – mam prośbę, odnośnie tych śmietnisk w Raczycach też 

jest śmietnisko. Ogrodzenie jest zdewastowane, wygląda to strasznie, zbliża się 

okres, gdzie będziemy chodzić na jagody, grzyby. Bardzo źle to wygląda, jest dużo 

mebli, siatka jest poniszczona. Czy można by zamontować monitoring? 

- Wójt gminy – byłem, widziałem, co jakiś czas tam zaglądam, jest bardzo źle. W 

ogóle nikt nie zwraca uwagi na to, że jest to nieczynne i nie  wolno tam wywozić, 

tylko kiedy chcą wjeżdżają, przecinają kłódkę. Jeśli jest ogrodzenie, to tam i 

ogrodzenie znika, ale tak dopowiem, ze akurat tydzień temu doprowadziłem do 

spotkania z takim panem, który rozezna tą sytuację i będziemy chcieli rekultywować 

to wysypisko i zakończyć w ogóle jego użytkowanie. Jest tylko kwestia jaka opcja dla 

gminy będzie najkorzystniejsza, czy to sprzedać, czy wydzierżawić, czy podpisać 

umowę o wspólne działanie. Jeśli korzystne będzie dla nas, żeby to sprzedać i ten 

podmiot prywatny o to zadba, to tak zrobimy, jeśli korzystne będzie wydzierżawienie, 

a ono doprowadzi do zamknięcia przez rekultywację, to tak zrobimy. Na tą chwilę nie 

wiem w jakim kierunku to się potoczy, ale będzie to załatwione. 

- Radna Aneta Jurkowska – jeszcze jedna prośba Panie Wójcie, ponieważ w 

miejscowości Raczyce, tam już mówiliśmy, poruszałam ten temat i sołtys także, od 

skrzyżowania w kierunku Piasków, przy piekarni są bardzo duże ubytki w jezdni. Tam 

stoi często woda po deszczach, przez zimę i teraz, ciężko będzie przejechać. 

- Wójt gminy – dobrze, jeszcze tak dopowiem, że te przepisy są takie niekorzystne 

dla samorządów, że my nie możemy pozyskać pieniędzy na rekultywację i 

zamknięcie, tylko może pozyskać podmiot prywatny. Dlaczego tak jest, ciężko 

stwierdzić ale my funduszy pozyskać nie możemy. Ludzie sami to wysypisko tworzą, 

jeśli jest kłódka to przetną, jeśli jest ogrodzenie to ono też znika, jakby specjalnie 

żeby doprowadzić do takiego stanu, bo i tak przyjeżdża śmieciarka i za śmieci 

płacimy. 

- Radna Aneta Jurkowska – może ktoś odgadłby czyje są te śmieci, meble, może 

ktoś je u kogoś wcześniej widział. 

- Wójt gminy – parę lat temu była taka sytuacja gdzie pracownicy akurat znaleźli 

dokumenty w takich śmieciach, ale osoba do której należały, powiedziała że pewnie 

ktoś je podrzucił i Policja odstąpiła od czynności. 

- Radna Renata Korcipa – ja w sprawie opon, było ogłoszone, że miały być zabierane 

pod koniec maja, ludzie je powynosili i z każdego domu było spisywane kto ile ma 

tych opon, do nas na wieś w ogóle jeszcze nie przyjechali i opony są niezebrane. 

- Wójt gminy – wyjaśnimy to, pamiętacie jak mówiłem właśnie o tych oponach, że nie 

ma możliwości w gospodarstwie indywidualnym żeby więcej rok w rok niż te cztery 

czy sześć opon wymieniać, bo praktycznie jest to niemożliwe. Jeśli ktoś prowadzi 
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działalność to wymienia po wielokroć więcej, półtora roku temu tiry musiały 

przyjeżdżać żeby zabierać te opony, była to sytuacja podejrzana. Od tej pory 

wprowadziliśmy ten limit sztuk, bo koszty naprawdę były ogromne. 

 

Do punktu 15-go 

             W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad XXXIX 

sesji, Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło dokonał jej zamknięcia.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.- 

         

 Protokolant:                                                            Przewodniczący obrad: 

     Martyna Ziółkowska                                                          Stanisław Wcisło 

 

Niniejszy protokół stanowi zwięzłą, skróconą wersję przebiegu posiedzenia XXXIX 

sesji Rady Gminy Gnojno, która odbyła się w dniu 26 czerwca 2023 roku. Dokładny 

jej przebieg zawiera nagranie, udostępnione na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej Gminy Gnojno. 


